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Protokół nr LXIII/24 z sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 24 stycznia 

2024 r. 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum. 

Obrady LXIII sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji otworzył o godz. 1300 

Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego Paweł Sadza. Następnie powitał 

wszystkich radnych (zał. nr 1 do prot.  – lista obecności radnych), osoby 

uczestniczące w transmisji sesji, kierowników, dyrektorów, naczelników jednostek 

organizacyjnych oraz Komendanta Powiatowego Policji w Pszczynie p. Grzegorza 

Bonalskiego, (zał. nr 2 do prot. – lista obecności gości). Kolejno poinformował, 

iż zgodnie z par. 18 ust. 2a Statutu Powiatu obrady Rady są transmitowane 

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Z kolei przebieg sesji 

zostanie zarejestrowany na karcie CF (compact flash), nagranie to stanowić będzie 

załącznik do protokołu. Kolejno poinformował również, iż obrady odbywać się będą 

zgodnie z klauzulą informacyjną dotyczącą obowiązku informacyjnego RODO 

w sprawie nagrywania przebiegu sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego. Kontynuując 

poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności na oprogramowaniu Esesja. 

Następnie przekazał, że ustawowy skład Rady wynosi 23 radnych i na podstawie 

potwierdzeń uczestnictwa, w sesji uczestniczy 21 radnych.  

Obecni w chwili rozpoczęcia obrad: 

1. Andrzej Babiński 

2. Barbara Bandoła 

3. Roman Bańczyk 

4. Bogumiła Boba 

5. Damian Cieszewski 

6. Helena Gąska 

7. Zdzisław Goik 

8. Zdzisław Grygier 

9. Danuta Kocurek 

10. Wojciech Lala 

11. Waldemar Lipus 

12. Marek Lucjan 

13. Aleksander Malcher 

14. Janusz Orlik 
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15. Józef Pabin 

16. Michał Pudełko 

17. Stefan Ryt 

18. Paweł Sadza 

19. Krzysztof Spyra 

20. Krystian Szostak 

21. Marian Szwarc 

22. Grzegorz Wanot 

23. Alojzy Wojciech 

Przewodniczący Rady przekazał, że liczba ta stanowi kworum, co umożliwia 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Następnie przekazał, że wszyscy radni 

otrzymali porządek obrad (zał. nr 3 do prot.), w związku z tym zapytał, czy ktoś 

z radnych, bądź Zarządu zgłasza jego uzupełnienie? Wobec braku chętnych 

do zabrania głosu przekazał, że obrady sesji odbędą się zgodnie z porządkiem 

obrad, przekazanym w terminie 7 – dniowym. 

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 20 grudnia 2023 r. 

Prowadzący obrady przystąpił do realizacji punktu 2 porządku obrad, tj. przyjęcia 

protokołu z LXII sesji Rady z dnia 20 grudnia 2023 r. Poinformował, że do dnia 

dzisiejszej sesji, nikt z radnych nie złożył wniosku o dokonanie zmian w zapisie 

protokołu wyłożonego do wglądu. W związku z powyższym zapytał radnych, czy ktoś 

chciałby, to uczynić w dniu dzisiejszym? Przypomniał, że zgodnie z par. 11, ust.1a 

Statutu Powiatu głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych, czyli za pomocą tabletów.  

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, poddał pod głosowanie imienne,  

projekt protokołu z LXII sesji Rady Powiatu (podczas głosowania na sali obrad 

obecnych było 21 radnych) (zał. nr 4 do prot.). 

Wicestarosta Damian Cieszewski oraz radny Aleksander Malcher, z uwagi 

na problem techniczny związany z oddaniem głosu poprzez oprogramowanie 

Esesja, głosowali w sposób tradycyjny, będąc „za” przyjęciem projektu 

protokołu. 
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Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, powyższy protokół został 

przyjęty pozytywnie jednogłośnie przez Wysoką Radę. 

Ad. 3 Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 3 porządku obrad dotyczy 

sprawozdania Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym, po czym poprosił 

Starostę o jego przedstawienie.  

P. Starosta przedstawiła sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu Pszczyńskiego  

w okresie od dnia 20 grudnia 2023 r. do dnia 23 stycznia 2024 r. (zał. nr 5 do prot.).  

Podczas obrad na salę narad przybył radny Krzysztof Spyra, w związku z czym 

obecnych było 22 radnych.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych zgłasza jakieś zapytania  

do ww. sprawozdania, wobec ich braku, zamknął ten punkt porządku obrad. 

Ad. 4 Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał. 

Przewodniczący Rady przekazał, że punkt czwarty porządku obrad dotyczy 

rozpatrzenia projektów uchwał Rady Powiatu oraz ich podjęcia.  

Ad. 4.1) 

Prowadzący obrady przekazał, iż pierwszy projekt uchwały dotyczy Programu 

Współpracy Powiatu Pszczyńskiego z Organizacjami Pozarządowymi  

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

na 2024 rok, po czym udzielił głosu p. Staroście.  

P. Starosta poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do ww. projektu uchwały, 

zgodnie z załącznikiem nr 6 do protokołu. 

Kolejno Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie  

Komisje Stałe Rady Powiatu. 
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Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r.  (zał. nr 7 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 8 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko  odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie Programu 

Współpracy Powiatu Pszczyńskiego z Organizacjami Pozarządowymi  

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

na 2024 rok wraz z autopoprawką i poddał go pod głosowanie imienne (podczas 

głosowania na sali obrad obecnych było 22 radnych)(zał. nr 10 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 1 głos 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXIII/493/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie Programu Współpracy Powiatu Pszczyńskiego  

z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2024 rok, została przyjęta pozytywnie 

większością głosów przez Radę Powiatu (zał. nr 11 do prot.). 

Ad. 4.2) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy przyjęcia 

„Lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych młodzieży 

uczęszczającej do szkół ponadpodstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Pszczyński”, po czym poprosił o przedstawienie opinii 

przez jedną Komisję Stałą Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 
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Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych młodzieży 

uczęszczającej do szkół ponadpodstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Pszczyński” i poddał go pod głosowanie imienne 

(podczas głosowania na sali obrad obecnych było 22 radnych)(zał. nr 12 

do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXIII/494/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wyrównywania szans 

edukacyjnych młodzieży uczęszczającej do szkół ponadpodstawowych, dla 

których organem prowadzącym jest Powiat Pszczyński”, została przyjęta 

pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 13 do prot.). 

Ad. 4.3) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy przyjęcia zasad 

udzielania wsparcia finansowego zmniejszającego bariery dostępności 

młodzieży do szkół ponadpodstawowych prowadzonych przez Powiat 

Pszczyński, po czym przekazał, że w związku z podjęciem poprzedniej uchwały 

w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych 

młodzieży uczęszczającej do szkół ponadpodstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Pszczyński”, w tym momencie można uzupełnić podstawę 

prawną obecnie procedowanego projektu uchwały o jej numer, wpisując w miejsce 

kropek: LXIII/494/24. Kolejno udzielił głosu p. Staroście. 

P. Starosta poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do ww. projektu uchwały,   

zgodnie z załącznikiem nr 14 do protokołu. 

Kolejno Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii przez dwie Komisje 

Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r.  (zał. nr 7 do prot.). 



6 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Alojzy Wojciech przekazał, że autopoprawka, którą przedstawiła p. Starosta  

nie była dyskutowana na poniedziałkowym posiedzeniu wspólnym Komisji,  

dlatego poprosił o krótkie przybliżenie uwag, jakie wniósł Wójt Gminy Miedźna  

i uzasadnienia Zarządu odnośnie ich odrzucenia. 

P. Starosta wyjaśniła, że pismo wpłynęło poza trybem zgłaszania uwag w ramach 

konsultacji, ale niezależnie od tego, ponieważ wpłynęło już po posiedzeniu Komisji, 

dlatego uważała, co zostało przedyskutowane na posiedzeniu Zarządu Powiatu, 

że trzeba go wziąć pod uwagę. Dodała, że pismo zostało dokładnie 

przeanalizowane. Kolejno zapoznała radnych z głównym akapitem pisma, który 

dotyczy uwag i zaraz wyjaśni dlaczego, Zarząd Powiatu tak postanowił. Mianowicie 

po wstępie p. Wójt podpisuje pismo i pojawia się akapit: „Zacząć należy od wyrazu 

wysokiego uznania dla Państwa inicjatywy. Niemniej wprost proporcjonalnie 

do wyrażonego uznania, jest niezgoda Gminy Miedźna na wyłączenie ze wsparcia 

„Lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych…”, gdzie jej zdaniem 

należałoby dodać tytuł programu w szkołach prowadzonych przez Powiat 

Pszczyński, czy dla których organem prowadzącym jest Powiat Pszczyński, 

„...uczniów, którzy są mieszkańcami naszego powiatu a uczniami innych szkół, 

aniżeli powiatowe. Tym samym bardzo słuszne i w pełni zasadne będzie przyjęcie 

wsparcia w ramach programu dla wszystkich uczniów zamieszkujących powiat 

pszczyński a ponoszących koszty dojazdu do swoich szkół powyżej 100,00 zł.” 

Wyjaśniła, że Zarząd Powiatu analizował art. 90t ustawy o systemie oświaty, bowiem 

jest on podstawą dla programu, który stanowi, że samorządy z własnej woli mogą 

takie programy wprowadzać i kierował się interpretacją, którą miał już przy 

budowaniu programu związanego ze stypendiami. Dodała, że takie właśnie jest 

stanowisko, że programy można prowadzić dla szkół, dla uczniów, wszystkich 

uczniów, niezależnie od miejsca zamieszkania, korzystających z edukacji 

w szkołach, w których Powiat Pszczyński jest organem prowadzącym i takie 

założenie zostało przyjęte. Przekazała, że trudno było Zarządowi Powiatu zgodzić się 

z tą interpretacją. Dodała, że niezależnie od tego przygotowywana jest pełna 

odpowiedź dla p. Wójta. Przekazała, że już w rozmowach sugerowała, że każdy 

organ prowadzący może przyjąć podobny program. Dodała, że Zarząd Powiatu 



7 

 

analizował potrzeby i oszacował oraz zabezpieczył kwotę dla tych trzech dużych 

szkół, które prowadzi Powiat w kwocie około 230.000 zł na 10 miesięcy. Przekazała, 

że jeśli organ prowadzący ma jedną szkołę i dużo mniej uczniów dojeżdżających, 

to przez analogię mógłby ewentualnie przyjąć podobny program, co też jest 

proponowane. Dodała, że oczywiście jest to tylko sugestia, bowiem Rada Gminy 

Miedźna, zrobi jak uważa. 

Radny Alojzy Wojciech przekazał, że o tym, co powiedziała p. Starosta Komisje 

dyskutowały w poniedziałek, tj. o problemie rozróżnienia młodzieży dojeżdżającej  

do Pszczyny i poza Powiat Pszczyński. Dodał, że raz jeszcze chciałby powiedzieć 

to, co podkreślił w poniedziałek. Mianowicie, jest to pierwsza próba rozwiązania 

problemu dojazdu młodzieży z terenu Powiatu Pszczyńskiego do szkół 

prowadzonych przez Powiat Pszczyński.  Wyraził nadzieję, że będzie, to próba na 

tyle dobra i skuteczna, że kiedy skończy się czas obowiązywania uchwały, a ten mija 

30 czerwca br., nowa Rada Powiatu na podstawie wiedzy, informacji i doświadczenia 

opracuje nową uchwałę, która może będzie pełniejsza i będzie zaspokajała szersze 

grono osób. 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady,  

odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania wsparcia 

finansowego zmniejszającego bariery dostępności młodzieży do szkół 

ponadpodstawowych prowadzonych przez Powiat Pszczyński wraz ze zmianą 

oraz autopoprawką i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania 

na sali obrad obecnych było 22 radnych)(zał. nr 15 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXIII/495/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przyjęcia zasad udzielania wsparcia finansowego 

zmniejszającego bariery dostępności młodzieży do szkół ponadpodstawowych 

prowadzonych przez Powiat Pszczyński, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie 

przez Radę Powiatu (zał. nr 16 do prot.). 
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Ad. 4.4) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy powierzenia 

Miastu Bielsko-Biała zadania dotyczącego nauczania religii Polskiego 

Autokefalicznego Kościoła Prawosławnego, po czym poprosił o przedstawienie 

opinii przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r.  (zał. nr 7 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie powierzenia 

Miastu Bielsko-Biała zadania dotyczącego nauczania religii Polskiego 

Autokefalicznego Kościoła Prawosławnego i poddał go pod głosowanie imienne 

(podczas głosowania na sali obrad obecnych było 22 radnych)(zał. nr 17 

do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXIII/496/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie powierzenia Miastu Bielsko-Biała zadania dotyczącego 

nauczania religii Polskiego Autokefalicznego Kościoła Prawosławnego,  

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 18 do prot.). 

Ad. 4.5) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy przekazania 

środków finansowych na poprawę warunków funkcjonalno-technicznych 

Komendy Powiatowej Policji w Pszczynie, po czym poprosił o przedstawienie 

opinii przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 7 do prot.). 
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych 

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania środków 

finansowych na poprawę warunków funkcjonalno-technicznych Komendy 

Powiatowej Policji w Pszczynie i poddał go pod głosowanie imienne (podczas 

głosowania na sali obrad obecnych było 22 radnych) (zał. nr 19 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXIII/497/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przekazania środków finansowych na poprawę 

warunków funkcjonalno-technicznych Komendy Powiatowej Policji 

w Pszczynie, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. 

nr 20 do prot.). 

Ad. 4.6) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy przekazania 

środków finansowych na nagrody dla funkcjonariuszy realizujących zadania  

z zakresu służby prewencyjnej na terenie Powiatu Pszczyńskiego, po czym 

poprosił o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 7 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych 

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania środków 

finansowych na nagrody dla funkcjonariuszy realizujących zadania z zakresu 

służby prewencyjnej na terenie Powiatu Pszczyńskiego i poddał go pod 

głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 

22 radnych) (zał. nr 21 do prot.). 
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Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXIII/498/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przekazania środków finansowych na nagrody  

dla funkcjonariuszy realizujących zadania z zakresu służby prewencyjnej  

na terenie Powiatu Pszczyńskiego, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie  

przez Radę Powiatu (zał. nr 22 do prot.). 

Ad. 4.7) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy przekazania 

środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Pszczynie z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Zakup serwera 

bazodanowego wraz z oprogramowaniem na potrzeby obsługi Stanowiska 

Kierowania Komendanta Powiatowego PSP oraz Powiatowego Centrum 

Zarządzania Kryzysowego”, po czym poprosił o przedstawienie opinii  

przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 7 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko  odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych 

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania środków 

finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Pszczynie z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Zakup serwera 

bazodanowego wraz z oprogramowaniem na potrzeby obsługi Stanowiska 

Kierowania Komendanta Powiatowego PSP oraz Powiatowego Centrum 

Zarządzania Kryzysowego” i poddał go pod głosowanie imienne (podczas 

głosowania na sali obrad obecnych było 22 radnych) (zał. nr 23 do prot.). 
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Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXIII/499/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Pszczynie z przeznaczeniem 

na realizację zadania pn. „Zakup serwera bazodanowego wraz 

z oprogramowaniem na potrzeby obsługi Stanowiska Kierowania Komendanta 

Powiatowego PSP oraz Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego”, 

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 24 do prot.). 

Ad. 4.8) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy zmian budżetu 

Powiatu Pszczyńskiego na 2024 rok, po czym poprosił o przedstawienie opinii  

przez wszystkie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 7 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 8 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko  odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych 

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu 

Pszczyńskiego na 2024 rok i poddał go pod głosowanie imienne (podczas 

głosowania na sali obrad obecnych było 22 radnych) (zał. nr 25 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXIII/500/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmian budżetu Powiatu Pszczyńskiego na 2024 rok,  

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 26 do prot.). 

Ad. 4.9) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2024 – 2031, 

po czym poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie Komisje Stałe Rady 

Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r.  (zał. nr 7 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 8 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2024 – 2031  

i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych 

było 22 radnych) (zał. nr 27 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXIII/501/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Pszczyńskiego na lata 2024 - 2031, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie  

przez Radę Powiatu (zał. nr 28 do prot.). 
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Ad. 5 Sprawozdania z działalności Komisji za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady przekazał, że piąty punkt porządku obrad, to sprawozdania 

z działalności Komisji Rady za 2023 rok. Następnie poprosił o przedstawienie 

sprawozdania Komisji Finansów przez jej Przewodniczącego Waldemara Lipusa. 

Przewodniczący Komisji Finansów przedstawił sprawozdanie, zgodnie 

z załącznikiem nr 29 do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował przedmówcy za przedstawienie sprawozdania  

oraz pracę Komisji w ubiegłym roku. Kolejno poprosił o przedstawienie sprawozdania  

Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przez jej Przewodniczącego 

Zdzisława Grygiera. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił 

sprawozdanie, zgodnie z załącznikiem nr 30 do protokołu. 

Przewodniczący Rady odnośnie do słów przedmówcy, że praca będzie równie dobra, 

owocna i będzie służyć mieszkańcom Powiatu Pszczyńskiego przekazał, że co do 

tego nie ma żadnych wątpliwości, że tak będzie, dziękując jednocześnie 

za przedstawienie sprawozdania i pracę Komisji w ubiegłym roku. Następnie poprosił 

o przedstawienie sprawozdania Komisji Spraw Społecznych przez jej 

Przewodniczącego Michała Pudełko. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych przedstawił sprawozdanie,  

zgodnie z załącznikiem nr 31 do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował przedmówcy za sumienną pracę Komisji, 

po czym  poprosił o przedstawienie sprawozdania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przez jej Przewodniczącego Zdzisława Goika. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił sprawozdanie,  

zgodnie z załącznikiem nr 32 do protokołu. 
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Ad. 6 Sprawozdanie z realizacji rocznego Planu Kontroli Komisji Rewizyjnej  

w 2023 roku. 

W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady poprosił p. Romana Bańczyka 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o jego przedstawienie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie z realizacji rocznego 

Planu Kontroli Komisji Rewizyjnej w 2023 roku, zgodnie z załącznikiem  

nr 33 do protokołu. Poza treścią przedstawionego sprawozdania dodał, 

że członkowie Komisji na wczorajszym posiedzeniu zapoznali się z odpowiedzią 

na  wniosek w sprawie przekazywania przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 

w Pszczynie informacji o możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych dla DPS-u 

w Pielgrzymowicach, z której wynika, że DPS jest na bieżąco i będzie nadal 

informowany przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie o możliwości 

pozyskiwania dodatkowych środków.  

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie sprawozdania i za wytężoną 

pracę Komisji w ubiegłym roku, po czym zapytał, czy ma ktoś jakieś zapytania 

do przedstawionego sprawozdania? 

Radny Krzysztof Spyra przekazał, że Komisja Rewizyjna we wrześniu 2023 roku była  

w tzw. „Zameczku” w Rudołtowicach, gdzie w trakcie rozmowy z p. Dyrektor,  

z kierownictwem placówki pojawił się temat planu rozbudowy ośrodka poprzez 

dobudowę budynku w związku z dużym obłożeniem i zainteresowaniem 

ich działalnością. Dodał, że w trakcie wspomnianej dyskusji z p. Dyrektor wyszło,  

że Powiat w swoich zasobach dysponuje budynkiem w Woli, w którym mieści się 

likwidowany właśnie Zespół Szkół i p. Dyrektor wyrażała wstępne zainteresowanie 

tematem, a bardziej sprawdzeniem, czy  budynek w Woli nadaje się 

do zaadaptowania przez tenże ośrodek. W związku z powyższym zapytał, czy temat 

miał dalszy ciąg, czy były prowadzone jakieś konsultacje w tej sprawie, na ile 

możliwe jest zaadaptowanie budynku w Woli do części działalności tego ośrodka? 

Dodał, że jest tam różna działalność, bowiem jest zakład opiekuńczy, całodobowy 

i są dzieci dowożone na zajęcia dzienne. Zapytał, czy był dalszy ciąg tematu, 

aby nie trzeba było budować kolejnego budynku, skoro mamy jakiś w swoich 

zasobach? 
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P. Starosta przekazała, że jest, to dosyć ciekawy kierunek myślenia, natomiast  

ani z Komisji, ani z ośrodka nie przyszło do Zarządu Powiatu jeszcze żadne 

zapytanie. Dodała, że osobiście słyszy o tym po raz pierwszy, co jest bardzo 

ciekawe. Przekazała, że Zarząd Powiatu bardzo często kontaktuje się z p. Dyrektor, 

więc sam zapyta, jakby to widziała. Przekazała, że jeżeli chodzi o budynek, są różne 

plany, co musiałoby zostać skonfrontowane z planami, które ma Spółka prowadząca 

Szpital w Pszczynie. Dodała, że do tej pory nie było żadnego wniosku, ani zapytania 

i nie wie, dlaczego. 

Radny Krzysztof Spyra przekazał, że jego zdaniem p. Dyrektor ma skontaktować się  

z Zarządem Powiatu, bowiem musiałoby to wyjść od niej, choć jego zdaniem warto,  

to zweryfikować. 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady, zamknął 

ten punkt porządku obrad. 

Ad. 7 Odpowiedzi na interpelacje. 

Przewodniczący Rady przekazał, że siódmy punkt porządku obrad dotyczy 

odpowiedzi na interpelacje. Poinformował, że na ostatniej sesji Rady Powiatu nikt 

z radnych nie złożył interpelacji, jedynie zapytanie przez radną Helenę Gąskę 

oraz wnioski przez radnego Aleksandra Malchera oraz radnego Zdzisława Grygiera. 

W związku z powyższym zapytał, czy uzyskane odpowiedzi wymagają 

doprecyzowania? 

Radny Aleksander Malcher w odniesieniu do odpowiedzi, jaką otrzymał z Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad wynika, że instytucja ta nie ma możliwości 

modyfikowania, to znaczy wydłużania, czy skracania czasu przejazdu przez 

skrzyżowanie na DK1 przy ul. Oświęcimskiej obok Kauflandu. Przekazał, że rozumie, 

to bowiem o to nie występowano, tylko o to, aby w jakiś sposób zabezpieczyli 

występujące tam niebezpieczeństwa. Dodał, że jako radny nie będzie proponował 

Dyrekcji, jakie ma wprowadzić rozwiązania.  Zwrócił uwagę, że otrzymał lakoniczną 

odpowiedź, z której nic nie wynika i jest nią zdruzgotany. Przekazał, że w tym 

momencie będzie musiał podpowiedzieć GDDiKA, jakie można byłoby zastosować 

rozwiązania, aby się do nich odnieśli, bowiem jego zdaniem, to co zrobili jest 

niesmaczne. Dodał, że złoży wniosek, aby na wspomnianym skrzyżowaniu 

zastosować wyświetlacze z czasem, jaki pozostał do przejechania na zielonym 
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świetle, co być może jego zdaniem da możliwość myślenia i rozwiązania problemu, 

bowiem z odpowiedzi wynika, że go nie widzą. 

Kolejno wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady, 

zamknął ten punkt porządku obrad. 

Ad. 8 Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt porządku obrad dotyczy składania 

interpelacji i zapytań przez radnych. Przypomniał, że zgodnie z par. 20 ust. 4 Statutu 

Powiatu interpelacje i zapytania składane są na piśmie do Przewodniczącego Rady,  

który przekazuje je niezwłocznie Staroście. Starosta, lub osoba przez niego 

wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż 

w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania. Wobec powyższego 

zapytał, czy ktoś z radnych wyraża chęć na ich złożenie? 

Radny Marian Szwarc złożył interpelację w sprawie wystąpienia do PGW Wody 

Polskie Zarządu Zlewni w Katowicach w sprawie ujęcia w zadaniach priorytetowych 

zadania pn. „Zabezpieczenie przeciwpowodziowe zlewni cieku Starowiejskiego 

w Pszczynie” (załącznik nr 34 do protokołu). Kolejno uzasadnił, że w 2023 roku 

została podjęta uchwała LXI/479/23 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 22 listopada 

2023 r. w sprawie przyjęcia oceny stanu zabezpieczenia przeciwpowodziowego 

Powiatu Pszczyńskiego. Dodał, że w wyżej wymienionym dokumencie wskazano ciek 

starowiejski, jako problemowy ze względu na zagrożenie powodziowe. Przekazał, 

że stan techniczny cieku, jak i urządzeń towarzyszących wymaga podjęcia szeregu 

działań zmierzających do poprawy jego drożności i zdolności przyjmowania wód 

opadowych lub roztopowych z terenu ciążącej do niego zlewni. W związku 

z powyższym po raz kolejny w imieniu mieszkańców osiedla Stara Wieś, zwraca się 

z prośbą o ujęcie w zadaniach priorytetowych zadania pn. „Zabezpieczenie 

przeciwpowodziowe zlewni cieku Starowiejskiego w Pszczynie”. Dodał, że remont 

ww. cieku w dużym stopniu wpłynąłby na poprawę bezpieczeństwa 

przeciwpowodziowego. 

Kolejno wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady, 

zamknął ten punkt porządku obrad. 



17 

 

Ad. 9 Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych zgłasza jakieś wnioski, czy 

oświadczenia? 

Radna Bogumiła Maria Boba złożyła wniosek w sprawie wprowadzenia zakazu 

wjazdu ciężarówek, które przejeżdżają przez Pszczynę, powodując korki i zatrucie 

środowiska (załącznik nr 35 do protokołu). Zaproponowała, aby ciężarówki jeździły 

S1, albo usunięty został viaTOLL na Wiślance, bądź wprowadzony u nas, wtedy 

rozładowałby się ruch. Dodała, że osobiście jeździ na trasie Bielsko-Biała-Pszczyna, 

gdzie jest niewyobrażalna ilość ciężarówek. Zwróciła uwagę, że wydłuża to czas 

jazdy, a po drugie Pszczyna jest jednym z najbardziej zakorkowanych miast w Polsce 

i automatycznie, kiedy zatrzymują się ciężarowe samochody, emitują skażenie 

środowiska. Przekazała, że wnosi o to, aby samochody ciężarowe jeździły 

obwodnicą, prócz tych, które dowożą do Pszczyny potrzebne towary. 

Radny Aleksander Malcher złożył wniosek, stanowiący odpowiedź na jego poprzedni 

wniosek złożony do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o to,  

żeby na skrzyżowaniu, o którym mowa w odpowiedzi na pismo, zamontowane 

zostały czasomierze informujące, ile czasu pozostało na danym sygnale 

do przejazdu, co jego zdaniem będzie bezpieczne (załącznik nr 36 do protokołu). 

Dodał, że jego zdaniem taka podpowiedź dla Dyrekcji będzie wskazana, bowiem 

na to nie wpadła, zaś radny musi jej podpowiedzieć, bo chyba inaczej się nie da.  

Przewodniczący Rady wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, zamknął 

ten punkt porządku obrad. 

Ad. 10 Informacje bieżące. 

W sprawach bieżących Przewodniczący Rady złożył kondolencje radnej Bogumile 

Marii Bobie z powodu śmierci mamy, prosząc o przyjęcie wyrazów współczucia, które 

radni mieli już okazję złożyć indywidualnie, ale na forum nie było takiej możliwości. 

Radna Bogumiła Maria Boba podziękowała za złożone kondolencje. 

Kolejno Przewodniczący Rady poinformował, że na oprogramowaniu Esesja  

w informatorze dla radnych umieszczone zostały: stanowiska ZPP w sprawie 

utraconych dochodów z lat 2021 i 2022 oraz link do analizy wysokości utraconych 

dochodów przygotowanej przez dr. Macieja Czajkowskiego, udostępnionej na stronie 

zpp.pl 21 sierpnia 2023 r., Sprawozdanie Starosty Pszczyńskiego z działalności  
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Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Pszczyńskiego za 2023 rok, które było 

przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych w dniu 22 stycznia 

br., Postanowienie Nr 20/2024 Komisarza Wyborczego w Katowicach I z dnia  

17 stycznia 2024 r. w sprawie podziału województwa śląskiego na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic, numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu,  

gdzie mowa o wyborach do Sejmiku. Następnie podał, że kolejna sesja odbędzie się 

w dniu 28 lutego br. o godz. 1300. Kolejno przekazał, że wspólnie z p. Starostą 

chciałby raz jeszcze wszystkich serdecznie zaprosić na jubileusz 25-lecia Powiatu 

Pszczyńskiego. Dodał, że z dniem 1 stycznia 1999 roku, z pewnością część osób 

pamięta ten moment, będąc w murach budynku Starostwa, rozpoczął funkcjonowanie 

Powiat Pszczyński, Starostwo Pszczyńskie. Przekazał, program jubileuszu 

przewiduje przypomnienie tego momentu przez przejście przez minione 25 lat 

rozwoju samorządu powiatowego wespół z rozwojem samorządów gminnych. Dodał, 

że świętowanie obędzie się w Sali Lustrzanej Muzeum Zamkowego o godzinie 1700 

i będzie im miło wszystkich gościć. Kończąc zapytał, czy ze strony Zarządu Powiatu 

będą jakieś informacje bieżące, wobec braku chętnych do zabrania głosu, zamknął 

ten punkt porządku obrad. 

Ad. 11 Zamknięcie obrad LXIII sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady dziękując, zamknął obrady 

LXIII sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji o godz. 1403, wypowiadając 

stosowną formułę. 

Przebieg sesji został zarejestrowany na karcie CF, nagranie stanowi załącznik nr 37 

do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego 

Paweł Sadza 

Protokołowała: Aleksandra Folek-Krupnik 


